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Protokół nr 7-7/2024 

Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska 

z dnia 5 grudnia 2024 roku,  

które odbyło się Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 

 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 16:00.  

 

Obecność: 

Komisja Edukacji obradowała w 7-osobowym składzie, wg załączonej listy 

obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, było kworum do 

podejmowania prawomocnych decyzji.  

 

Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 

do protokołu.  

 

Posiedzeniu przewodniczył radny Andrzej Kowalczys – Przewodniczący Komisji 

Edukacji.  

 

Przewodniczący zaproponował następujący porządek obrad:  

 

1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2024 rok – druk nr 189 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 

druk nr 190 

3. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja 

 

Porządek został przyjęty jednogłośnie.  

 

Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.          

 

     PUNKT 1 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Gdańska na 2024 rok – druk nr 189 

 

Druk nr 189 stanowi załącznik do protokołu z XI sesji Rady Miasta Gdańska  

z dnia 12 grudnia 2024 roku.  

 

Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

zreferowała projekt uchwały.  
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Dyskusja: 

Radny Piotr Gierszewski – członek komisji  

Nigdzie nie znalazłem informacji o jaką kwotę powiększyła się kwestia dotycząca 

zadań zleconych Miejskiego Ośrodka Orzekania o Niepełnosprawności. Zmniejszył 

się plan wydatków ze środków własnych gminy o 636 tys. zł, natomiast rozumiem, 

że jeżeli zmniejszono, to przynajmniej w tej samej kwocie dotacja wpłynęła?  

 

Pani Monika Chabior – zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Generalnie konstrukcja jest taka, że środki na przyszły rok zostały przesunięte do 

Gdańskiego Centrum Świadczeń i są to środki gminy, a jeśli chodzi o środki 

dotacyjne w budżecie rozwoju społecznego, to duża ich część wpływa w ostatnim 

kwartale. Na dotacjach mamy zmniejszenie ale jest to zmniejszenie techniczne bo 

wiemy, że te środki będą wpływać.  

 

Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały.  

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja – 5 głosami „za” przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

OPINIA  Nr 7-24/2024 – załącznik nr 4 do protokołu.  

 

PUNKT 2 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 190 

 

Druk nr 190 stanowi załącznik do protokołu z XI sesji Rady Miasta Gdańska  

z dnia 12 grudnia 2024 roku.  

 

Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

zreferowała projekt uchwały.  

 

Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały.  

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja – 5 głosami „za” przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

OPINIA  Nr 7-25/2024 – załącznik nr 5 do protokołu.  
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    PUNKT 5 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja 

 

Sprawy bieżące: 

• Radny Andrzej Kowalczys – Przewodniczący Komisji  

W przyszłym roku na jakiś etapach będą kontynuowane prace remontowe w 

obiektach sportowych, z tego co pamiętam to ul. Piastowska, ul. Jagiellońska, 

Zespół Szkół Samochodowych, oraz ul. Tęczowa. Czy możemy na maila otrzymać 

dokładne  informacje na jakim etapie są te poszczególne boiska?  

 

Pani Monika Chabior – zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Oczywiście, chętnie prześlemy te informacje.  

 

• Radny Krystian Kłos – członek komisji  

Proponuję żebyśmy w najbliższym czasie zorganizowali wyjazdowe 

posiedzenie Komisji w SP nr 17.  

 

• Radny Piotr Gierszewski – członek komisji 

Na jakim etapie są rozmowy dot. układu zbiorowego pracowników 

administracji i obsługi?  

 

Pani Monika Chabior – zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Jesteśmy jeszcze na etapie konsultacji. Rozmowy merytoryczne na temat układu 

zbiorowego zostały zakończone, ustalenia zostały przesłane do związków 

zawodowych. Teraz doprecyzujemy czego jeszcze kto potrzebuje.  

 

Pani Iwona Puchalska – KMPOiW NSZZ „Solidarność” 

Chcielibyśmy jak najszybciej podpisać ten układ ale jest on od marca negocjowany. 

W październiku pojawiła się nowa propozycja dot. premii regulaminowej i 

związanej z tym ewentualnej podwyżki wynagrodzenia w sferze administracji i 

obsługi. Tutaj mamy problemy z dopracowaniem takiej wspólnej wersji jakby to 

miało wyglądać. Chcielibyśmy mieć przede wszystkim więcej informacji na temat 

skutków finansowych dla pracowników, którzy są objęci tym układem. 

 

Pani Monika Chabior – zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Związki zawodowe wniosły o utrzymanie zapisów dotyczących 20% premii w 

układzie zbiorowym, wyraziliśmy na to zgodę. Równocześnie tym samym naszym 

zdaniem zakończyliśmy rozmowy na temat treści dokumentu układu zbiorowego. 
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Natomiast odrębną sprawą jest praca nad budżetem, jest to odrębny proces i nie 

podlega negocjacji. Otrzymaliśmy od związków zapytanie w trybie informacji 

publicznej, na część pytań odpowiedzieliśmy natychmiast ale część wymaga 

doprecyzowania bo są to bardzo skomplikowane pytania, wymagają dokładnych 

wyliczeń.  

 

Pani Alina Molska – ZNP Gdańsk 

27 września podczas spotkania usłyszeliśmy informację, że premia będzie 

zlikwidowana. Potem było wspólne pismo związków zawodowych z prośbą o 

przywrócenie zapisów, następuje spotkanie 12 listopada, pytaliśmy wówczas czy 

zapis o premie regulaminowe będzie zapisem martwym ponieważ zapis jest w 

brzmieniu z 2003 roku i tam jest warunek „w miarę posiadanych środków”.  Od 

czasu funkcjonowania układu nie było przypadku, gdzie ten zapis nie 

powodowałby, że Urząd Miasta tych środków nie zabezpieczał. Interpretacja 

przepisów „w miarę posiadanych środków” przez różnych prawników jest różna. 

W związku z tym, że usłyszeliśmy, że zapis o premii regulaminowej w nowym roku 

budżetowym będzie przepisem martwym i usłyszeliśmy, że jest propozycja 

podwyższenia wynagrodzenia zasadniczego  pracowników administracji i obsługi 

o 20% czyli o wysokość finansów, które są zabezpieczane na premie regulaminowe 

i w związku z tym następujący wzrost dodatku na dodatek stażowy, to mamy 

ogromną wątpliwość jak będzie funkcjonował układ jeżeli chodzi o ten zapis. 

Boimy się bo na ten moment nie mamy rzetelnej informacji jak ten przepis będzie 

stosowany. Wystąpiliśmy do pani prezydent Dulkiewicz z prośbą o spotkanie, aby 

było również poszerzone o panią skarbnik i mecenas oddziału. Otrzymaliśmy 

odpowiedź, że negocjacje zostały zakończone i zapraszają 5 grudnia na podpisanie 

układu. My dzisiaj na tym spotkaniu nie byliśmy. Wysłaliśmy pismo, w którym 

powołując się na daty spotkań i sytuacje, które miały miejsce, uznajemy z pełną 

odpowiedzialnością, że negocjacje nie zostały skończone ponieważ wątpliwości nie 

zostały rozwiane. A w związku z tym, że otrzymałam taką informacje na spotkaniu 

12 listopada, jako związek ZNP będziemy wnosić o zmianę tego zapisu.   

 

Pani Monika Chabior – zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Wielokrotnie podczas tego spotkania przypominałam, że zapis może zostać 

wykorzystany w przyszłości, to jest znaczna różnica. Najważniejszym i zasadniczym 

celem jest zabezpieczenie pracowników w zakresie podwyższenia pensji 

zasadniczej oraz ich dochodów wynikających z wysługi lat.  

 

Pani Iwona Puchalska – KMPOiW NSZZ „Solidarność” 

Pani Prezydent powiedziała, że w przyszłym roku nie będzie środków na premie i 

w związku z tym pracownicy otrzymają 20% podwyżkę wynagrodzenia.  

 

Radna Marta Magott – członek komisji  
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Czyli pracownicy otrzymają 20% więcej pensji plus wysługa? 

 

Pani Iwona Puchalska – KMPOiW NSZZ „Solidarność” 

To nie jest takie proste bo pytanie 20% do czego, które grupy dostają te 20%.  

 

Radna Marta Magott – członek komisji  

W mojej definicji premii premia jest za jakieś zasługi, za coś ekstra. Premie w szkole 

dostajemy np. za 10 lat pracy, 15 lat pracy. Natomiast jeżeli pracownicy 

administracji otrzymywali 20% premii co miesiąc… 

 

Pani Halina Mężyk – ZNP Oddział Gdańsk 

Jeżeli był na zwolnieniu premii nie dostawał.  

 

Pani Iwona Puchalska – KMPOiW NSZZ „Solidarność” 

Z tych funduszy przeznaczonych na premie tworzyły się oszczędności dla 

placówek.  

 

Radna Marta Magott – członek komisji  

Rozumiem, że paniom chodzi o to aby była i ta premia i podwyżka?  

 

Pani Iwona Puchalska – KMPOiW NSZZ „Solidarność” 

Chodzi nam o to aby mieć zagwarantowaną podwyżkę… 

 

Pani Monika Chabior – zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Moim zdaniem najlepszą gwarancją dla pracownika jest pensja zasadnicza i 

wszystkie jej pochodne. Osoby, które mnie uwrażliwiły na ten problem to były 

właśnie związki zawodowe. Wszystkie dane przekażę, uważam, że ten układ 

bardzo rzetelnie wypracowaliśmy, jest tam wiele bardzo pozytywnych zapisów, 

wszyscy chcemy dobra naszych pracowników i myślę, że dojdziemy do 

porozumienia. Możemy utworzyć fundusz z premiami ale np. za rok możemy 

uznać, że sytuacja finansowa się zmieniła i mamy możliwość dołożyć te pieniądze.  

 

Radny Krystian Kłos – członek komisji  

Pani prezydent mówi, że w kolejnym roku środków na premie nie ma ale to nie 

znaczy, że w kolejnych latach się nie znajdą. Rozumiem, że państwa oczekiwania 

jeśli chodzi o związki zawodowe jest, aby w kolejnych latach te środki były zawsze 

zabezpieczone.   

 

Pani Halina Mężyk – ZNP Oddział Gdańsk 

Naszym oczekiwaniem jest to, aby było tak jak do tej pory.  
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Pani Monika Chabior – zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

W układzie zbiorowym, który wynegocjowaliśmy są różne inne rozwiązania 

wspierające nagradzanie pracowników jak nagrody prezydenta czy dodatki 

specjalne. W tej chwili jest silny ruch wzmacniający bezpieczeństwo dla 

pracowników.  

 

Pani Iwona Puchalska – KMPOiW NSZZ „Solidarność” 

Chcielibyśmy poznać zasady wprowadzenia tej podwyżki, jest kilka możliwości 

zabezpieczenia podwyżki. Pisaliśmy do pani prezydent w sprawie możliwych 

rozwiązań, które konsultowaliśmy z prawnikami. My uważamy, że ten 

ponadzakładowy układ zbiorowy jest dobry i korzystny ale chcemy wiedzieć na 

jakich zasadach jakie pieniądze pracownicy dostaną w momencie wejścia w życie 

układu.   

 

Radny Andrzej Kowalczys – Przewodniczący Komisji 

Padły tu pewne deklaracje, mam nadzieję, że rozmowy nabiorą wkrótce tempa.  

 

Nie było więcej spraw bieżących. Przewodniczący komisji podziękował wszystkim za 

uczestnictwo i zamknął obrady komisji.  

 

Godz. 17:00.  

 

       Przewodniczący Komisji Edukacji  

        Rady Miasta Gdańska 

 

         Andrzej Kowalczys 

 

 
Protokołowała:  

Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 

 


